
PROTOKdL Nr )A{VI/2OI2

z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 11 grudnia 2012 roku

w Sali Konferencyjnej Unqdu Gmirry Rybno pod prztwodnictwem
Pana Mariana Ligmana - Przewodniczqcego Rady Gminy

Obrady rozpoczQto o go&. 9:00, z*oitczono o godz.12:30.

Stan osobowy Rady - 15 radnych.

W obradach zgodnie z listq obecno6ci uczestniczylo I 3 radnych.

- lista obecnoSci stanowi zalqpnik do protokolu

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1. Pan Edmund Lignan - W6jt GminY

2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy

3. Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

4. Pan Tomasz Wggr4mowski - Radny Powiatu Dzialdowskiego

5. Soltysi - w liczbie 18

5.Publiczno66-5os6b

- lista obecnoSci stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad. 1i 2.
Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady Gminy otworzyl obrady

)O(VI sesji Rady Gminy Rybno, powital Panie i Pan6w keyg!' oraz go6ci'

Stwierdzil, ie na stan Rady 15 radnych w obradach bierze udzial 13 radnych, co

stanowi kworum Rady wymagane do prowadzenia prawomocnych obrad i
podejmowania prawomocnych uchwal. Wyja$nil, 2e nieobecni na dzisiejszej

sesji" Radni iani Elzbieta Jqdrzejowska oraz Pan Jan Rozentalski

usprawiedliwili swojq nieobecno5i.

Ad. 3
Por4dek obrad XXVI sesji Rady Gminy
I . Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocnogci obrad.

3. Ustalenie porzqdku obrad.

4. Przyjgcie protokolu z XXV sesji Rady Gminy Rybno'

5. Sprawozdanie miqdzysesyjne W6jta Gminy Rybno'



6. Podjgcie uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Rybno na 2013 rok.
7. Uchwalenie budzetu Gminy Rybno na 20 I 3 rok :

1) przedstawienie praez Wiit^ Gminy projektu budirctu wraz z jego
uzasadnieniem"
2) przedstawienie prznz W61ta Gminy opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Olsztlnie o projekcie uchwaly budzetowej,
3) wyst4pienie Przewodniczqpego Komisji Bud2etu i Finans6w,
4) dyskusja
5) podjgcie uchwaly w sprawie uchwalenia budzetu Gminy Rybno na 2013 rok.
8. Podjecie uchwal w nastgpujqcych sprawach:
l) zniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno nalata20l2-2020,
2) znian w budzrccie Gminy Rybno nt20l2 rck-
3) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqgywania Problem6w
Alkoholowych,
4) okreSlenia wymagan, jakie powinien spelnia6 przedsigbiorca ubiegaj4cy sig o
uryskanie zpzurolenia na prowadzenie dzialalnoSci w zakresie oproiniania
zbiomik6w bezodplywowych nansportu nieczysto6ci cieklych na terenie Gminy
Rybno,
5) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rew@jnej Rady Gminy Rybno na 2013
rok.
6) zatwierdzenie planu pracy Komisji statych Rady Grniny Rybno na 2013 rok.
9. Wolne wnioski i zapytaria,
10. Zamkniecie obrad.

Pan Marian Ligman- Przewodniczqcy Rady Gminy zwr6cil sig do Radnych i
Pana W6jta z pltaniem czy kto{ z Radnych lub Pan W6jt chcialby wniesi
aniany bqt2 poprawki do porzqdku obrad, jaki radni otrzymali w
zawiadomieniach o zwolaniu sesji.

Radni nie zglosili uwag i wniosk6w do porzqdku obrad.
Pan Marian Ligman - Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie porzqdek

obrad:
Rrda Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecnoSci 13 Radnych, jednoglofnie 13 glosami ' za" przyiQ|a porz{dek
obrad )O(VI sesji Rady Gniny.

Ad.4
Prz ecie protokolu z XXIV sesji Rady Gminy.
Pan Marian Ligman - Przewodniczqcy Rady Gminy zwr6cil siQ do

Radnych z pytaniem, czy s4 uwagi do sporz4lzonego protokolu z XXV sesji

Rady Gminy.



Radni nie zglosili uwag, ani poprawek do protokofu.
Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 13 Radnych, jednoglofnie 13 glosami ,, za ,,, przyiQl, protok6l z
XXV sesji Rady Gminy.

5. Sprawozdanie migdzysosyjne W6jta Gminy Rybno.

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman przedstawil sprawozdanie o
migdzysesyjnej dzialalnoici za okres od dnia 29 wrzesnia 2012 roku do
dnia 14 grudnia 2012 roku.
- sprawozdanie stanowi zalqcznik do protokolu.

Radni nie zglosili uwag, w zwiq.zku z powyZszym sprawozdanie o

n migdzysesyjnej dzialalnoSci W6jta Gminy zostalo przyjgte.

6. Podjgcie uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gniny
Rybno na 2013 rok

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz udzielila wyjadnien
dotycz4cych Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na 2013 rok.
W wieloletniej prognozie finaasowej na lata 2013 - 2020 przyjeto w?xost
og6lnych kwot dochod6w i wydatk6w latach 2013-2018. Od roku 2019 prryjEto
stale wielkoici dochod6w i wydatk6w vznajqc, 2e planowanie wzrost6w poza
okres 5 --cio letni obarczone jest zby duZym ryzykiem blqdu.
Dochody i wydatki budzetu w 2013 roku ksztaltuje si€ w nastQpujqcych
wielkodciach:
- planowane dochody - 24 174 882,00 zl
- planowane wydatki - 23 700 500,00 zl

n W zwiqpku z brakiem uwag i pltan ze strony radnych Przewodniczqcy
Rady zamknql dyskusjq i zarz4&il glosowanie nad projektem uchwaly w
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lala 2013-2020 .

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad 15 radnych
w obecno5ci 13 radnych 11 glosami , za', przy 2 glosach ,,przeciwnych'
podj?la uchwal€ Nr XXVU49/12 w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Rybno na latr 2013-2020 (uchwala stanowi zalqcznik do
protokolu).

7, Uchwalenie bud2etu Gminy Rybno na 2013 rok :

1) przcdstawienie pruu, \/6ita Gminy projektu budiptu wraz z jego
uzasadnieniem.



W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman wskazal, iZ projekt uchwaly
bud2etowej zostal przedstawiony Radnym na posiedzeniu Kornisji.
Przedstawiaj4c projekt budzetu wyja6nil, ze inwestycje zaplanowane w 2012
roku, bed4 realizowane w roku 2013 tj. budowa kanalizacji. Z,aberyi*znne
zostaly Srodki na budowg plac6w zabaw w solectwach, remont Swietlic oraz na
pokrycie dachu na budynku szkoly podstawowej w Rumianie. W roku bie24cym
zostala wykonana elewacja budynku szkoly podstawowej w Rybnie.
W przyszlym roku nie bgdzie mozliwo6ci pozyskania Srodk6w unijnych.
Dlatego teZ nalezalo wygospodarowad wlasne pieni4dze na realizacjg cel6w
niezbgdnych dla rozwoju naszej Gminy. Pzyszlorocnry budzet nie przewiduje
zaciryania kredyt6w na inwestycje. Zatnierem bowiem jest taka realizacja
budretu w 2013 rokq aby zaciqgnipte kredyty zostaty splacone i przygotowanie
sig do alokacji 6rodk6w w 2014 roku. Nastgpnie zwr6cil sig do Rady o przyjgcie
tak skonstuowanego budZetu.

2) przedstawienie przez W6jta Gminy opinii Regionalnej lzby
Obrachunkowej w Olsztynie o projekcie uchwaly budletowej.

Nastepnie Pan W6jt przedstawil opinig Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Olsztyni€. Uchwalq Nr RIO.V I-0120-735/12 z dnia 4 grudnia 2012r.
Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozyt),wnie zaopiniowala projekt
uchwaly budzetowej na 2013 rok.

3) wysQpienie Przewodniczqcego Komisji Budtetu i Finans6w.

Przewodniczqpy Rady udzielil glosu Przewodniczqcemu Komisji Budzetu
i Finans6w oraz Komisji Zdrowia, Kulhry, O6wiaty, Bezpieczeristwa i Spraw
Socjalnych.

Rady - Pan Andrzej Komacki przedstawil opiniq Komisji Bud2etu i
Finars6w, kt6ra na posiedzeniu w dniu 13 gnrdnia 2012r. pozytywnie
zaopiniowala projekt budzetu Gminy Rybno na 2013 rok.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz kolejno przedstawil opinig Komisji
Zdrowia, Kulhry, O6wiaty, Be4)ieczeristwa i Spraw Socjalnych, klora na
posiedzeniu dnia l0 grudnia 2012r. pozytywnie zaopiniowala projekt budzetu
Gminy Rybno na 2013 rok.

4) dyskusja

Po wyst{ieniu Przewodnicz4cych Komisji, Pan Przewodniczqpy Rady otworzyl
dyskusjg na projektem budzetu.



Glos zabral Radny - Pan Piotr Gurgielewicz wskazuj4c, Ze proponowany
projekt budietu jest projektem mo2liwym do realizacji w obecnym czasie i na
miarg dzisiejszych pot-zeb. Budzet powinien zosta6 przyj9ty w takim ksztalcie.

Rady - Pan Andrzej Komacki zwrocil sig do pana W6jta : w dziale
,,inwestycje" zaplanowane jest 20 000,0021 6rodk6w dla OSp w Hartowcu. Zad
w doohodach bud,2etu w &iale 700 Gospodarka mieszkaniowa - dochody
maj4tkowe - wplywy zn sprze/,azy mienia grninnego mamy kwoQ 400 000,002i.
Jak Pani Skarbnik wcze$niej informowala sq to 6rodki zaplanowane ze
sprzeh2ry budynku po bylej szkole podstawowej w Truszczynach i z wyceny
remizy OSP w Haxtowcu, wg rzacmznawcy kwota ta wynosi 326 000,0021. Na
zebraniu w Hartowcu, na kt6rym byl obecny Pan W6jt, Pan przewodniczqcy i
Pan Stalosta, zapewniano mieszkafc6w }lartowca, ze jest kwestiq czasu, kiedy
te frodki wplynq. Analizuj4c projekt bud2etu, namy zabe4ieczone 20 000,00
zl. To pieniqdze, za kt6re faktycznie nie da sig nic zrobi6. St4d pytanie, czy i
kiedy, te drodki zostanq wyplacone? Jezeli Srodki te se planowar€, to uwa2am,
ze w budzecie powinny by6 jasno ujgte.

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligrnan poinformowal, in 20 000,00 zl to
kwota jest zabezpiecznniem na projekt, natomiast dalszej realizacji moi:emy
m6wii w momencie przekazania nam Srodk6w przez Urzqd Marszalkowski.
Przypominam raz jesz,czE, 2e Urz4d Marszalkowski odwolal sig do Ministra
Gospodarki i Transportu od wycenionej kwoty, twi erdzqc, 2e jest zawy2ona. Jak
dfugo bgdzie to trwa6, trudno mi powie&iec. Jestedmy przygotowani do
rozpoczpcia inwestycji i mamy zaberyieczone pienildze na projekt. Przyznajg,
2e jak wskazal Pan Komacki byla mowa, iF te Srodki mstan4 wyplacone. Ale
nie mogg odpowiada6 za to, kiedy zostan4 one w;rplacone, poniewaZ to nieja o
tym decydujg. Byla rrskazana lokalizacja budowy remizy. Byla rownie2
wqtpliwo66, czy I{DOS pozwoli na wybudowanie tego obiektu we wskazanym
miejscu. Je2eli chodzi o kwestig kwoty za jakq Gmina miala kupi6 teren pod
zabudowg - padla kwota 120 000,00 zl. Prrnbiegly mieszkaniec Hartowca kupil
dziaikg za polowp ceny a Gminie oferowano za 120 000,00 d. Za
niegospodamo6d, poni6sl bym w tym wypadku odpowie&ialno56. Oferta
sprzedairy guntu dla Gminy za kwotg 120 000,00 d, a przycho&i akt notarialny
w kt6rym figuruje kwota polowg ni2sza. Nie jest to chyba sytuacja w porz4dku,
bo Gminie nie dano szansy wykupienia tej dzialki za realn4 kwotg. Pnecie2 nie
m6wi sie o lrm, 2e remiza nie bgdzie budowana. Trzeba niestety wykaza6 sig
cierpliwo6ci4 w tej sytuacji. Nie dziwi mnie, Ze mieszkaricom Hartowca juZ
powoli tej cierpliwo6ci zaczyna brakowac,, bo mi jej te2 brakuje. Powiem tak,
gdyby nie bylo skarg i odwolan, to prawdopodobnie inwestycja, ta bytaby juz
z*ohcmna.

Radny - Pan Bogdan Kopariski zwr6cil sig do Pana W6jta - co do kwoty
120 000,00 zl, za sprzedaZ gruntu pod remizq, to bylem r6wnie2 u jego
wladciciela i r6wnie2 wskazal takq kwotQ. Wigc chyba nie jest prawdq 2e ten
mieszkaniec chcial na wm zvskai.



W6jt Gminy - Paa Edmund Ligman wskazal, irc nie neguje kwoty
120 000,00 zl, kbta padla na zebraniu. Jest natomiast dokument w postaci aktu
notarialnego, kt6ry potwierdza zajakqkwotg ten grunt zostal zakupiony.

Radny - Pan Bogdan Kopanski kontynuujqc: projektanci nas tak
potuaktowali, Ze wstyd o tym m6wid. Mogli przyjechai , pokrrzt nam ,,spec
ustaw.e",- w6wczas nie ma o czym m6wi6. po co byly te zebrania, niepotrze6ne
H6tde, by6 moio ta remiza juz by tam stala. M6wil pan W6ji, ze sig
odwollrraliSmy. A mieli3my inne wyj6cie? Prcszg zobaczyl, jak w tej chwili
jeidzi sig po przebudowie mostu. W kwestii lokalizacji, to pan W6jt powiedzial
na zebraniu, Ze Pan ter€n - Ze jest m.in. SKR w Hartowcu, ale zapomniano o
tym miejscu. My wybralirimy ukq lokalizacjg, gdzie naprawdE chcieliSmy sig
rozwija6,

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman odpowiadajqc: od samego pocz4tku
m6wilem, ze inwestor zastosuje ,,spec ustawg", ite tlr kafi4ryzet gow4 bg&ie
wlainie ta ustawa. Nie uda nam sig tu nic osi4gnqp na tlm polu. ZaleiaNo mi,
aby tg sprawe polubownie zalatv'if. Uwartm4 ze inwestor i tak przyj4tr wiele
Pafskich sugestii, kt6re ja przekazywalem. Znst*y postawione barierki przy
posesji Paristwa Bielskich.

Rady - Pan Andrzej Komacki zrvr6cil sig do Pana W6jta: twierdzil Pan
W6j! ir skierowal pismo do Welskiego Parku Krajobrazowego wyrerZenie
opinii, wobec tego, czy Hartowiec le2y w obrgbie tego Paxku?

W6jt Gminy - Pan Edmund Lignan odpowiadajec: planowany teren
nale2y do obszaru chronionego.

Rady - Pan Andrzej Komacki zwrocil sig do Pana W6jta: je2eli Welski
Park Krajobrazowy nie zezvtala na budowQ w tym miejscu, to bgdziemy
wsp6lnie szuka6 nowego miejsca. Jeszczn taz zwracam sig o uwzglgdnienie w
bud'Zecie 6rodk6w, z ich przenncznruem na budowg remizy w Hartowcu.

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligrnan zwr6cil sig ponownie do Rady o
przyjgcie budietu.

Radny - Pan Edward Wifniewski podkre6lil, i:e skonstruowanie bud2etu
w dzisiejszych czasach jest trudne, jego wykonanie zaA jeszrzn trudniejsze.
Wigc nale2ry ten budZer przyjS6.

Pan Przewodniczqcy Rady wracajqg do wypowie&i Radnego Pana
Andrzej Komackiego wskazal, in prz-edfu?,ajrya siQ sprawa budowy remizy
r6wnie2 nurtuje jego osob'g. Przypornnial Panu Radnemu,2e to Rada decyduje o
kai:dej znianie bud2Btu w zakresie przychod6w i wydatk6w, w z\ryiryku z Wm
Srodki, kt6re wplynq do bud2etu zostanq rozdysponowane zgodnie z
ptzezr;mczeniem. Na marginesie wyja6nil tez sprawg sprzeda2y dzialki po SKR
w llartowcu. Dzialka t^zoslzlala@ptTnz niego w drodze przetargu.

Radny - Pan Marian Granica zauwaZyl, Ze Pan Radny Komacki nie darzy
zaufaniem Rady i Pana W6jta. Oczywistym przeciez jest fakt,2ejeZeli srodki te
wplynq to na pewno z wykorzystaniem na budowg nowej remizy .



W zwiqzku z brakiem uwag i pytai ze strony Radnych przewodnicz4cy
Rady zamklal dyskusjg i zarz4dzil glosowanie nad projelcem uchwaly w
sprawie uchwalenia bud2etu Gminy Rybno na 2013 rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawory sklad 15 radnych
w obecnoici 13 radnych ll gtosami ,, za", przy 2 glosach ,,ptzeciwnych"
podjgla uchwalg Nr XXW50/12 w sprawie budletu Gminy Rybno na 2013
rok ( uchwala stanowi zalqcznik do protokolu).

W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman podzigkowal Radzie za przyjecie
budzetu na 2013 rok.

Pan Przewodniczqcy Rady nastgpnie zwr6cil sig do obecnego na sesji
Pana Piota Rydla i podzigkowal za dzialania i zaangaZowanie na rzccz roz:t.toju

n Szkoly Podstawowej w Rumianie.

8. Podjpcie uchwal w nastgpujlcych sprawach:
l) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2012-
2020

Pmi Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy om6wila, proponowane
zmiany, kt6re zostaty przedstawione w projekcie uchwaly, k6ry Radni
otrzymali.

W zwiezku z brakiem uwag i pytari ze strony Radnych Przewodniczqpy
Rady zamkn{ dyskusjg i zarz4dzil glosowanie nad projektem uchwaly w
sprawie zrniany Wieloleafej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2012-
2020.

Rada Gniny w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad 15 radnych
w obecnoSci 13 radnych, jednoglo5nie 13 glosami ,, za" podjela uchwalt
Nr XXW51/12 w spr'awie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Rybno na ltta 2O12-2020 (uchwala stanowi zalqcznik do protokolu).

2) zmian w budircie Gminy Rybno na 2012 rok

Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy om6wiia, proponowane zmiany
w budZecie Gminy Rybno na 20 I 2 rok.

Bud:2et po zrnianach wynosi:
Plan dochody - 22269 060,36 zl
Plan wyda&i - 26 095 061,55 zl
Deficyt bud2etu grniny w wysokoSci 3826001,19 zl zostanie pokryty
przychodami z:
- kredytu w wysoko5ci I 988 000,0021,
-poiryczek na finansowanie zadari realizowanych z udzialem Srodk6w
pochodzqcych z budirtu UE w wysokoSci | 097 577,19 d,
- wolne Srodki w wysoko{ci 7 40 424,00 z!.



Przeaacza sig na splate rat kredyt6w i pozyczl,k zl^t tbieplych:
- wolne Srodki w wysokoSci 266 525,0021.

W zwiq7ku z brakiem uwag i pytaf ze strony Radnych Przewodniczqpy Rady
zamknql dyskusjg i znz4dnl glosowanie nad projektem uchwaly w sprawie
zrnian w bud2Bcie Gminy Rybno na 2012 rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawory sklad 15 radnych
w obecnoSci 13 radnych, jednoglo5nie 13 glosami ,, za" podj?la uchwal?
Nr )O(W52l12 w sprawie zmian w budiccie Gniny Rybno na 2012 rok
(uchwala sanowi zalqcznik do protokolu).

3)Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problem6w
Alkoholowych

W tym punkcie Przewodniczqcy Rady przypomnial osobg bylego ju2
Przewodniczqcego Gminnej Komisji ds. Rozwiqgyrania Problem6w
Alkoholowych Pana Zenona Maciej ewskiego.

W zwiS.zku z brakiem uwag i pytari ze strony Radnych Przewodniczqcy
Rady zamkn4l dyskusjg i zarz4dzil $osowanie nad projektem uchwaly w
sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqgywania Problem6w
Alkoholowych

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad 15 radnych
w obecno5ci 13 radnych, jednoglo5nie 13 glosani " za' podida uchwal?
Nr XXVU53/12 w sprawie Gminnego Programu Prolilaktyki i
Rozwiqzywania Problen6w Alkoholorych (uchwala stanowi zalqcznik do
protokolu).

4) okreSlenia wymagai, jakie powinien spelniod przedsigbiorca ubiegajlcy
sig o uryskanie zezwolenia na prowadzenie dzialalno5ci w zakresie
opr62niania zbiornik6w bezodplywowych transportu nieczysto6ci cieklych
na lerenie Gminy Rybno

Selaetarz Gminy - Pan Miroslaw Karbowski udzielil wyja5nief
dotyczqpych tej uchwaty. Konieczno5d podjgcia tej uchwaly wynika z szeroko

rozpowszechnionej akcji wdra2ania nowych przepis6w dotycz4cych gospodarki

odpadami.
Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Pana Sekretarza o wyjaSnienie, czy

przedsiqbiorca, kt6ry prowadzi dzialalno66 w zakresie opr62niania zbiornik6w
na terenie wigcej niz jednej gminy, pozwolenie na &ialalno66 musi pozyskai w
od organu na terenie, kt6rego wykonuje dzialalno56.



Pan Sekrerarz udzielajqp odpowiedzi wyjaSnil, Ze tak, musi by6 to
pozwolenie wydane prznz organ na terenie, kt6rego dana &ialalno6i jest
wykonywana.

W zwi@ku z brakiem uwag i pytari ze strony Radnych przewodnicz4cy
Rady zamkn{ dyskusjg i zarz4dzil glosowanie nad projektem uchwaly 

-w

sprawie okre$lenia wymagan, jakie powinien spelniac przedsigbiorca ubiegajqcy
sig o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie dzialalnoSci w zakresie oprozniania
zbiomik6w bezodplywowych transportu nieczysto6ci cieklych na terenie G-iny
Rybno

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustrwowy sklad 15 radnych
1 o!119Sci 13 radnych, jednoglo5nie 13 gtosami , za" podjgla uchwalg
Nr )O(W54l12 w sprawie okreslenia rymagarfi, jakie powiniin spelniai
przedsigbiorca ubiegaj4cy sig o uzyskanie zezwolenia- na pmwadzenie
dzialalnor6ci w zakresie opniZniania zbiornik6w bemdptywowych
trlnsportu nieczysto6ci cieklych na terenie Gminy Rybno (uchwila stanowi
zalqcznik do protokolu).

5) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rew@jnej Rady Gniny Rybno na
2013 rok

Glos zabral Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej - pan Jan Fafiriski,
zwracajqp sig do Rady o przyj€cie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok.

W zwiS,zku z brakiem uwag i pytan ze strony Radnych przewodniczqcy
Rady zamknel dyskusjg i zarz4dzil glosowanie nad projektem uchwaly w
sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewiryjnej Rady Gminy Rybno na
2013 rok

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawory sklad 15 radnych
w obecno6ci 13 radnych, jednogto6nie 13 glosami ,, za, podjgla uchwalp
Nr XXVU55/12 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rew@jnej
Rady Gminy Rybno na 2013 rok (uchwala stanowi zalqcznik do protokolu).

Q zatwierdzcnie planu pracy Komisji stalych Rady Gminy Rybno na
2013 rok

Glos zabrali Przewodniczqpy poszczeg6lnych Komisji Rady Gminy,
nxracajqc sig do Rady o przyjgcie planu pracy Komisji stalych Rady Gminy
Rybno na 2013 rok.

Rado Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy skLd 15 radnych w
obecno5ci 13 radnych, jednoglorinie 13 glmami , zs' podjela ucbwal€
Nr XXVV56/12 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji stalych Rady
Gminy Rybno na 2013 rok (uchwala stanowi zal4cznik do protokolur.
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9. Wolne wnioeki i zapytania,

adny - Pan Andrzej Kornacki prz€dstawil wniosek Komisji Bud2etu i
Finansow skierowany do Komisji Rewizyjnej, aby ta w 2013 roku sprawdzila
zagospodarowanie tlucznia otrzlmanego z pKp. Ile Gmina go otrzymala, na
kt6re wsie tfuczeri hafil. W opinii Radnych Komisji Gmina malo tlucznia
otzymala z PKP i niewiele drog gninnych tluczniowala relatywnie do szkod
poy:t"ly9h na drogach gminnych, gninnych wyniku przebudowy linii
kolejowej.

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski zapytal o zwolnienia z ofaty
od posiadanego ps a przez wla$cicieli w wieku 65 lat.

Pan Sekretarz wyjadnil, ze nadal takie zwolnienie obowiqTuje z mocy
ustawy.

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski zwr6cil siE do pana
Przewodniczqcego Rady, aby zaproszsnia na sesje kierowane do sohys6w byly
za potwierdzeniem odbioru.

Pan Przewodnicz4cy wyjafnil, ie jest to tylko zaproszenie, wigc chyba nie
wymaga tego, aby dorgczad za potwierdzeniem odbioru.

Pan Kasprowicz Sylwester zwr6cil sig p).taniem dotycz4cym funduszu
soleckiegg. Jak wskazal, na posie&eniu Rady dnia 24 lutngo 2012r pan W6jt
zwrocil sig z pro5ba do Rady o nie wyodrqbnienie fi.rnduszu soleckiego ze
Srodk6w budiptu gminy. Czy ta wypowiedZ pana W6jta miala charakter
przeslania do Rady, aby glosowala tak, jak W6jt chcial, a nie jak sami
zamierzali glosowa6.

Pan Przewodniczqcy odpowiadajqp lyyja6nil, ie na pierwszej sesji
poprzedniej kadencji, 6wczesna Rada miala podjqd uchwalg, aby fundusz
solecki mial byd rozdzielany na poszczeg6lne solectwa, w zalehroSci od liczby
mieszkafc6w w danym solectwie, zatem nie wszystkie solectwa otrzymalyby te
same kwotg pienigdzy. Skumulowana kwota pieniqdzy na fundusz, bgdzie
bardziej wykorzystan4 niZ ptzy podziale na poszczeg6lne solectwa. Tak
kumulacja calego funduszu soleckiego owocuje pomna2aniem tego funduszu,
poprzez pozyskiwanie z innych h6del. Co do u'ypowie&i pana W6jta, ka.Zdy
ma prawo wyra2a6 wlasne zdanie w danej kwestii. Jednakze to Rada decyduje i
podejmuje decyzje.

Pan Kasprowicz Sylwester czyli mogto byl talr- rn pro6ba ta mogla by6
przeslaniem dla Rady, zeby glosowala na ,,nie", przeciwko funduszowi
soleckiemu.

Pan Przewodniczqcy odpowiadajqc: Rada glosowala na ,,nie" to decyzja
wigkszoSci. Podkre6lil jesz*zn raz, ,n pieni&n prozostawione w bud2ecie
grniny, powodujq pozyskiwanie 6rodk6w z zawnqfrz.

Pan Kasprowicz Sylwester wskazal, 2e w uyniku przeprowadzonych
rozrn6w z soltysami, wigkszorii z nich jest za fi.mduszem soleckim.
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Pan Przewodniczqcy odpowiadajqc: byty konsultacje z soltysami, ale
wigkszoS6 opowiedziala sig za stanowiskiem Rady.

Radny - Pan Bogdan Kopanski zwocil sig do obecnych soltys6w, czy
otrzymali zaproszenie na zjazd soltysow w Lubawie. Wskazal, Ze jezeli braliby
udzial w tego typ.u zjazdach, zebraniach, ta katdy z soltys6w dowiedzialby sig,
jak taki fundusz dziala i jak moina nim dysponowa6.

Pan Przewodnicz4cy skierowal pytanie do sohys6w, ile solectw, aby
poz-yskaf dodatkowe pieni4dze jest w stanie opracowa6 wniosek o
dofinansowanie? Nie jest to latwa procedura- Nie jest talq Ze soltysi nie
decydujq o inwestycjach w swoich wsiach. Bo wszystkie drobniejsze inwestycje
bie:2qge s4to wnioski, klore pierwsze splywajq od soltys6w

Soltys wsi Grqdy - Pani Agnieszka Wysoka opowiedzial sig za
funduszem soleckim, wskazuj4c, 2e niekiedy na realizacjg nawet drobnych,
biei,4cych inwestycji musiala czeka6 bardzo dlugo.

PT Pigtr Rydel zauwa2yl, ze fimdusz solecki jest pewnego rodzaju
wyzwaniem dla lokalnej spolecznoSci.

Radny Powiatu Dzialdowskiego - Pan Tomasz Wggrzynowski
przypomnial tw6rc9 funduszu soleckiego. Wskazal rolg funduszu soleckiego,
k1l6ry ma za zadanie budowanie demokracji, tworzenie oddolnych lider6w. To sq
drobne pieni4dze, kt6re pozwalaj4 wzbldzil aktywnojd lu&i. Je2eli ludzie
miejscowi coS robiq to jednocze6nie to szanujq. Fundusz solecki ma bardzo
szeroki i glpboki wyrniar.

Sekretarz Gminy zachgcil do lektury ustawy o funduszu soleckim.
Wedlug Pana Sekretarzajest szereg mo2liwoSci dzialania.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz podkre6lil, i2 naleiry szanowa6
demokracjg, ale 2eby demokracjg r'zaletriad od funduszu soleckiego, to chyba
nie tak, Nie moina tego tak haktowa6. Je2nli zacmiemy rozdrabniac Srodki, to
nie bgdzie pienigdzy w og6le. Do Pana Radnego Tomasza Wggrzynowskiego,
zwr6cil sig z proSbqo zajgcie sig drogami powiatowymi.

Radny - Pan Andrzej Komacki zap>tal, czy jezeli Rada wydzielilaby
fundusz, to czy obligatoryjnie soltysi muszqwziql przydzielone 6rodki.

Pan Przewodniczqpy odpowiadajqc wskazal, ze jest to dobrowolne.
Radny - Pan Andrzej Kornacki zasugerowal, ie nic nie stoi na

przeszkodzie wyodrgbnieniu funduszu soleckiego.
Radny - Pan Bogdan Kopariski wyjaSnil, ze gdyby mial fundusz solecki,

to nie pisalbym wniosk6w o np.: naprawienie lampy.
Pan Przewodniczqcy nnacajap sig do Pana Radnego Kopariskiego,

podkredlil, i2 akurat w miejscowosci Hartowiec wykonano duZo inwestycji.
Radny - Pan Andrzej Komacki dod:rl, ir. je2eli m6wi sig o tylu

inwestycjach wykonanych w }lartowcu, to naleZaloby zlo2ry6 wniosek o
przedstawienie szczegolowego planu ile wptynElo podatk6w w okresie 5 lat i ile
w ci4gu tego okresu wykonano inwestycji.
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Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski korzystajqc z okazji,
nawiqpal do zebrania wiejskiego w Rybnie, wskazujqc na male zainteresowanie
spolecznoici lokalnej rozwojem wsi.

Radny Powiatu Dzialdowskiego - pan Tomasz Wggrzynowski zlozyl
wszystkim obecnym Zyczenia Swiqteczne. Nadmienil r6wniel, iZ SzT,ilal

lzialdowski nie bgdzie prywatyzowany. ,,To nie tylko moje stanowisla, ile i
Pana Starosty". Soltysowi wsi Szczupliny pogratulowal zat zawrryznego
Stowarryszenia Mieszkaric6w.

Pan Kasprowicz Sylwester zwrocil sig z pltaniem, ile kosztowal artykul w
sprawie promocji, kt6ry ukazal sig w gazecie?

Pan Przewodniczqcy udzielajqc odpowiedzi wskazal,2e nie ma wiedzy na

l".r t:Tgr Jezeli artykul byl olacony z budzett gminy, to wie o tym iani
Skarbnik.

Pan Kasprowicz Sylwester zapytzL : ,dlaczego pan Gttrgielewicz nie
zostal Przewodniczqq)m Rady, skoro wyslat wtgkszqiiczbq gtosd-?
- l* Przewodnicz4cy udzielaj4c wyja:inil, ze parr Gurgielewicz nie
kandydowal na to stanowisko. pan piotr Gurgielewicz kaidydowal na
Wiceprzewodnicz4pego Rady. Dalej wsk,zal, ze funkcjg przewodniczqcego
otrzymal od Rady Poprzednia Rada i obecna dobrze oceniala jego pracp,
obzymujec te ftnkcjg w obecnej kadencji.

Pan Kasprowicz Sylwester zwr6cil sig z pytaniem: ,,dlaczego sesje Rady
Gminy odbywaj4c sie o godz. 9 a nie w innej porze, w6wchs mo2e inni
mieszkaricy chcieliby wziqc udzial' '?

Pan Przewodnicz4cy u&ielaj4c odpowiedzi wyja3nil, i2 taka godnna
zastad zaakceptowarta ptzez wigkszoSi Radnych.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz odwoluj4c sig do pytania pana
Kasprowicza wskazal, 2e na zebraniu wiejskim w Rybnie, kt6re odbylo sig o
Eodz. 19 bylo zaledwie 19 os6b. To doskonale obrazuje, jak spolecznod6
interesuj4 sprawy gminy.

P€ni Skarbnik wyjadnila kwestig kosa6w za argkul w sprawie promocji,
kt6ry ukazal sig w gazncie. Ot62 pozt tala na to paragraf buazetu, nary pozwata
na promowanie.

Sohys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski porusf problem rejestracji
do lekarza, do ktorego trzeba sig rejestrowa6 z tygodniowym wyprzedzeniem.

Pan Piotr Rydel wyjaSnil mechanizm dzialania oczvszczalni
przydomowych.

Pan Kasprowicz Sylwester zwr6cil sig do pana przewodniczryego : ,,
w 2011 roku Pan W6jt zarobil 190 000,002t Napisat, 2e w gririch taduje
ahtmulatory- Czy nie sqdzi Pan, ie to negapnie wplrnie na obri W6jta'?

Pan PrzewodnicT4cy: ,,nie biorq odpowiedzialnoici za czyjei
wypowiedzi ".



Pan Kasprowicz Sylwester: ,pan W6jt napisal w gazecie, 2e w okresiebI!* i-pL? tanec,zno-mtz)/czne odbywaty siq co ty-dzieti. Wedtug moich
obliczen odbfu siq tylko 4".

. . Pan Przervodniczqcy odpowiadajqc wskazal, 2e wigksz4 wagg przyklada
do inqre_2, ktore maj4 istohy wptyw na promocjg i ,ozri"a; gr"i"y. iVastgpnie
zap>,tal. Pana Kasprowicza, czy to on jest autorem komintarza do jego
oSwiadczenia maj4tkowego.

Pan Kasprowicz Sylwester odpowiedzi a], Ze ,,to l@mentarze czytetnik^r,f,

. Pa3 
frzewodniczqcy odpowiadajqc wskazal, Ze odwiadczenia majqtkowe sqjawne i nie ma nic do ukrycia.

Wigcej pytari i wniosk6w Radni nie wnieSli .

Ad. 10
Zomknigcie obrad

- fo. Wczernaniu porzqdku dziennego sesji przewodnicz4cy Rady Gminy
lel!tu1n Ligman podzigkowal radnyn, goSiiom za udzr* i za-m{f oUraai,
)O(Wsesji Rady Gminy Rybno.

Na tym protokol zakoriczono

Protokglowda

P/A/.l
E*a soaocf ka

Przewodni*dpy Rady cminy

vff'w^

l3


